
خبرها

یکی از شــهرهای اقماری اطراف تهران که طی سال های اخیر رشد 
جمعیت پرشتابی را تجربه کرده و پیش بینی می شود تا سال۱۴۰۵ تعداد 
ساکنان آن به مرز ۷۰۰هزار نفر برسد، شهر جدید پرند است. این شهر در 
۳۵کیلومتری غرب پایتخت و در حاشیه آزادراه ساوه واقع شده است. 
جمعیت حال حاضر شــهر پرند حدود ۴۵۰هزار نفر بوده و روزانه بین 
۳۰ تا ۴۰ هزار نفر بین شهرهای تهران و پرند در تردد هستند که بخش 
عمده ای از آنها از طریق آزادراه تهران - ساوه به محل کار خود دسترسی 
پیدا می کنند. با تکمیل و راه اندازی متروی تهران - پرند این جابه جایی 
جمعیت از طریق حمل ونقل ریلی انجام می شود و شاهد تأثیرات مثبت 
فراوان آن در حوزه هایی چون ایمنی و کاهش حوادث رانندگی، کاهش 
ترافیک و صرفه جویی در وقت مردم، کاهش مصرف بنزین و در نتیجه 
کمتر شدن آلودگی های زیست محیطی خواهیم بود. در شهریور امسال 
سرانجام انتظار چندین ساله مردم برای افتتاح این خط به پایان می رسد.

   پروژه ای به ارزش 5هزار میلیارد  تومان
سال۱۳۸۴ بود که مطالعات مربوط به ساخت متروی تهران- شهر جدید پرند 
آغاز شد و با گذشت حدود ۱۸سال امسال شاهد تکمیل و بهره برداری از این 
مسیر ریلی در شهریور ماه خواهیم بود.آذر سال گذشته بود که رئیس جمهور 
در سفر به شهرستان رباط کریم ضمن بازدید از این پروژه دستور رفع موانع 
موجود در راه تکمیل پــروژه را داد. همچنین در فروردین امســال بود که 
رئیس جمهور بار دیگر دستور داد تا هرچه سریع تر موانع ساخت و تکمیل 
پروژه برطرف شود. محسن هرمزی، مدیرعامل شرکت متروی تهران به عنوان 
مجری متروی تهران- پرند از برطرف شدن مشکلات مالی این پروژه خبر 
می دهد و می گوید:»دولت مسئول تامین مالی پروژه بود که در این رابطه به 
وظایف خود عمل کرده است و در تیرماه امسال 25هکتار از زمین های شهر 
پرند تحویل پیمانکار شد. با راه اندازی متروی پرند، فاصله تجریش تا پرند و 
برعکس کمتر از 70دقیقه خواهد بود.« علیرضا زاکانی؛ شهردار تهران هم 
اعلام کرد که متروی پرند به صورت دو بانده امسال افتتاح می شود. در همین 
رابطه آرش صیادی مدیرعامل شرکت عمران شهر جدید پرند نیز از افتتاح 
متروی پرند در ماه های آتی و همچنین بهره برداری از 2۸00واحد تکمیل شده 
مسکن مهر و تحویل آن به متقاضیان خبر می دهد. پروژه تکمیل خط متروی 
تهران - پرند شامل محدوده ۱۹کیلومتری بین فرودگاه امام خمینی )ره( تا 
شهر جدید پرند است؛ امتداد خط یک مترو تا فرودگاه امام خمینی )ره( پیش 

از این در چند مرحله به بهره برداری رسیده بود.

پرند تا تجریش، فقط در یک ساعت! 
متروی شهر جدید پرند و 2۸00واحد مسکونی به زودی افتتاح می شود

مهدی اسماعیل پورحمل ونقل
روزنامه نگار

۵ شنبه 14 مرداد 1402- شماره 8846

 خدمت رسانی به معلولان
و جانبازان تعطیل نمی شود

ســامانه جانبازان و ایثارگران؛ کلیدواژه ای کــه در چند روز 
گذشته سرتیتر رسانه ها بوده است. اخیرا انتشار خبر جابه جایی 

این سامانه سبب نگرانی جانبازان و معلولان شده است.
موضوع آنچنان اهمیت دارد که سیدجعفر تشکری هاشمی، 
رئیس کمیسیون عمران و حمل ونقل شورای شهر تهران در 
صحن پارلمان شــهری به این موضوع اشاره کرد و گفت که 
واگذاری زمین این سامانه به استارت آپ ها و مجموعه هایی 
که مرتبط با مرکز هوشمندســازی شــهرداری هستند، به 
دغدغه جانبازان و معلولان تبدیل شــده اســت. به گفته او 
ســامانه پاتوق معلولان بوده و در آن کلاس های آموزشــی 
برگزار می شــده که جانبازان و معلولان برای رفت وآمد به 
مراکز درمانی و آموزشــی و... از ظرفیت های این ســامانه 
استفاده می کردند. تشکری هاشــمی همچنین تأکید کرد: 
»با این اقدامات تنها یک نکته به ذهن می رسد که هدفمان 
تعطیلی این سیستم اســت و واگذاری این سامانه به معنای 
پایان خدمت رسانی به این قشر از جامعه است.«موارد مطرح 
شده از تریبون شــورا صحت دارد اما توضیحات ارائه شده 
توسط مهدی علیزاده سرپرست شرکت اتوبوسرانی تهران، 

نشان می دهد که اصل ماجرا به  گونه دیگری است.
  قبل از هــر چیز باید تأکیــد کرد که مدیریت شــهری 
برنامه ای برای تعطیلی خدمت رسانی به معلولان و جانبازان 
ندارد و این افــراد مطمئن باشــند که قرار نیســت خللی 
در خدمت رســانی ایجاد شــود. چرا که اخیرا در راســتای 
خدمت رســانی مطلوب به این گروه هدف، قــرارداد تامین 
۴0دستگاه ون برای این سامانه منعقد شده که طی ۱50روز 
دیگر ون ها به ناوگان حمل ونقل جانبــازان و معلولان وارد 

می شوند.
  نکته دیگر درخصوص ســامانه جانبازان این اســت که 
براساس تصمیم مدیریتی به زودی مدیریت سامانه جانبازان 
به سازمان تاکسیرانی واگذار می شود. مدیریت شهری با این 
تدابیر قصد دارد خدمت رســانی به این افراد را تسریع کند. 
واگذاری زمین سامانه جانبازان به شرکت های استارت آپی 
در حد برنامه است که نیاز به بررسی دارد و درصورت تأیید 
از طریق هماهنگی سازمان املاک انجام می شود. همچنین 
2ملک یکی در ضلع غربی استادیوم آزادی و دیگری حوالی 
میدان شیرپاستوریزه برای انتقال سامانه جانمایی شده است.

 در راســتای تمرکززدایی این مرکز و تســهیل و تسریع 
دسترسی گروه هدف به ناوگان حمل ونقل 6سامانه در نقاط 

مختلف تهران راه اندازی شده است.

اجاره داری حرفه ای شهرداری تهران
عبدالمطهر محمدخانی، سخنگوی شهرداری تهران با بیان اینکه 
اتاق عملیات و یا مجموعه ای، فعالیت علیه شهرداری تهران را با 
تأکید بر حوزه مسکن آغاز کرده است، اظهار کرد: برخی از رسانه ها 
متعلق به طیفی که در دوره پنجم، متولی مدیریت شهری بودند 
و کارنامه بسیار غیرقابل قبولی داشتند، تمرکز خود را بر مسکن 
در سطح شــهر تهران قرار داده اند. او با اشاره به اینکه متأسفانه 
این اقدامات کاملا ضد منافع و خواســت مردم است، یادآور شد: 
بنای شهرداری در قرارگاه مسکن بر این است که به دولت کمک 
کند تا وعده رئیس جمهور مبنی بر تامین مسکن برای شهروندان 
محقق شود و در این راستا از هیچ تلاشی فروگذار نخواهد کرد. 
محمد خانی با بیان اینکه با اجاره داری حرفه ای کمک خواهیم 
کرد که مشکل مســکن مردم برطرف شــود، خاطرنشان کرد: 
درنظرسنجی های صورت گرفته بدمسکنی و اجاره بالای مسکن 
یکی از مشکلات شهروندان عنوان شده است و سعی می کنیم با 
افزایش عرضه مسکن در تهران قیمت ها را بشکنیم؛ ما حتما در 
این حوزه فعالیت خواهیم کرد. طرح های موضعی و موضوعی در 
کمیسیون ماده 5 با دقت پیگیری و موضوعاتی با قدمت چند دهه 

در محلات در این کمیسیون بررسی می شود.

 جزئیات اجرای فهرست
بهای واحد پایه پسماند در تهران

حسین نظری، معاون خدمات شهری شهرداری تهران درباره 
فهرســت بهای واحد پایه پسماند امســال گفت: در راستای 
تحول در نگهداشت شهر مســائل و مشکلاتی وجود داشت که 
یک مورد آن  بی توجهی به فرسودگی شــهر و دیگری هم در 
مورد پیمانکاران رفت و روب پســماند بود، سال گذشته بهای 
پسماند توسط ریاســت جمهوری ابلاغ شد.شــهرداری های 
کلانشهرها خودشان نســبت به تنظیم فهرســت  بها اقدام و 
هرســاله این قیمت ها را به روز می کردند. متأسفانه شهرداری 
تهران ۴سالی می شد که فهرست را به روز نکرده بود و قیمت ها 
براساس قیمت های ۴ســال پیش بود. همتی شد و با همکاری 
سازمان مدیریت و برنامه ریزی کل کشور اقدام به تهیه فهرست 
بهای کشوری رفت و روب شــد. او افزود:پیش از این به صورت 
گلوبال، هزینه ۳0روز رفت و روب شهر تهران را می دادیم و اگر 
پیمانکار جایی را فقط 2بار تمیز می کرد، متأسفانه به این دلیل 
که پول ۳0روز آن را اول داده بودیم، نمی شد کاری کرد، اما در 
این فهرست بها، اگر پیمانکار 2روز در هفته معبر و مکانی را تمیز 

کند، به همان میزان و با قیمت واقعی هزینه اش را می دهیم.

طول مسیر
پیشرفت 

فیزیکی پروژه

 19
کیلومتر 

 95
درصد 

26000 نفر 
در هر ساعت )13هزار نفر در مسیر رفت، 
13هزار نفر در مسیر بازگشت( ظرفیت 

جابه جایی مسافر 

5000 میلیارد تومان 
ارزش پروژه به نرخ امروز

نگاهی به پروژه  متروی پرند
تست سرد

29تیرماه سال1401

آخرین وضعیت پروژه 
  نصب پایه های ریل سوم و تکمیل برق رسانی

  تکمیل 2مسیر رفت و برگشت 
  تکمیل ساختمان ایستگاه 
  نصب و جانمایی پله برقی ها

  25هکتار زمیــن از اراضی شــهر جدیــد پرنــد در تیر ماه ســال جاری به 
پیمانکار، به ارزش تقریبی 750میلیارد تومان تحویل داده شد.

  وزارت نیرو باید مسئله تامین برق پروژه به میزان 15مگاوات را تعیین 
تکلیف کند. 

  روسازی مسیر به پایان رسیده است .
  عملیات تجهیز ایستگاه و سیستم برق رسانی درحال انجام است.

ارائه خدمات معاینه فنی  به افراد کم توان 
شادی مالکی، مدیرعامل ســتاد معاینه فنی شــهر تهران: خدمات ویژه به افراد ناتوان، کم توان و یا ناآشنا به 
فرایند کار معاینه فنی در 2 مرکز نیایش و سراج ارائه می شود که این اقدام با هدف ارائه خدمت رسانی ویژه 

به مراجعینی که متقاضی دریافت کمک هستند، صورت پذیرفته است.

تزریق 3هزار اتوبوس تا شهریور 1403
مهدی علیزاده، مدیرعامل شــرکت واحد اتوبوســرانی تهران: در دوره ششــم مدیریت شــهری ۴۶۶ دســتگاه 
اتوبوس جدید به ناوگان اتوبوس های تندروی شــهر تهران وارد شده اســت. طبق قراردادهای منعقد شده تا 

شهریور 1۴03 حدود 3هزار دستگاه اتوبوس جدید به ناوگان اتوبوسرانی شهر تهران تزریق می شود.
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